

معلومات المؤتمر



© مركز النمسا فيينا/ بيجيهونجين. دي

سيعقد المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات (5WCSP) والقمة الـ 13 للنساء رئيسات البرلمانات (13SWS) بالحضور الشخصي في فيينا في الفترة من 6 إلى 8 أيلول/ سبتمبر 2021. كما كان الحال مع [الجزء الافتراضي في آب/ أغسطس 2020](#)، يتم تنظيم المؤتمرات بالحضور الشخصي من قبل الاتحاد البرلماني الدولي والبرلمان النمساوي، بالتعاون الوثيق مع الأمم المتحدة. ستجدون برنامج العمل والوثائق الأخرى ذات الصلة على [الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي](#).

ستعقد القمة الـ 13 لرئيسات البرلمانات يوم الاثنين الموافق 6 أيلول/ سبتمبر، وستوفر فرصة لتقييم تطورات العام للنساء والفتيات والسعي إلى اتخاذ إجراءات موجهة نحو الحلول من أجل التعافي المراعي للمنظور الجندي من الجائحة.

سيعقد المؤتمر العالمي الخامس لرؤساء البرلمانات في 7 و8 أيلول/ سبتمبر، بناءً على الجزء الافتراضي للعام الماضي وموضوعه الشامل المتمثل في القيادة البرلمانية من أجل تعددية أكثر فاعلية تحقق السلام والتنمية المستدامة للشعوب ولكوكب الأرض. وسيضمن مناقشة عامة وحلقات نقاش حول التحديات الحالية وبالطبع يمثل فرصة ثمينة للتفاعل المباشر بين القادة البرلمانيين.

في 9 أيلول / سبتمبر، وبعد مؤتمر رؤساء البرلمانات مباشرة، سيعقد الاتحاد البرلماني الدولي ومكتب الأمم المتحدة المعني بالمخدرات والجريمة (UNODC) ومكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب (UNOCT) مؤتمر القمة البرلماني العالمي الأول بشأن مكافحة الإرهاب.

ينعقد المؤتمر بالحضور الشخصي في فيينا، في وقت حرج يسعى فيه المجتمع الدولي جاهداً للتعافي مما كان جائحة مدمرة، وسيسمح للقادة البرلمانيين بالالتقاء وتحديد الحلول الدائمة وتقديم مساهمة برلمانية في الحوكمة العالمية.



Conference Information



© acv.at / begehungen.de

The in-person segment of the Fifth World Conference of Speakers of Parliament (5WCSP) and the 13th Summit of Women Speakers (13SWS), will take place in **Vienna from 6 to 8 September 2021**. As was the case with the [virtual segment in August 2020](#), the in-person Conferences are organised by the IPU and the Austrian Parliament, in close cooperation with the United Nations. You will find the programme and other relevant documents on the [IPU website](#).

The **13th Summit of Women Speakers of Parliament** will take place on Monday, **6 September** and will provide an opportunity to take stock of the year's developments for women and girls and seek solution-oriented actions for a gender-responsive recovery from the pandemic.

The **Fifth World Conference of Speakers of Parliament** will take place on **7 and 8 September**, building on last year's virtual segment and its overarching theme of parliamentary leadership for more effective multilateralism that delivers peace and sustainable development for the people and planet. It will feature a general debate, panel discussions regarding current challenges and, of course, a valuable opportunity for direct interaction between parliamentary leaders.

On **9 September**, right after the Speakers' Conference, the IPU, the United Nations Office on Drugs and Crime (UNODC) and the United Nations Office of Counter-Terrorism (UNOCT) will hold the [First Global Parliamentary Summit on Counter-Terrorism](#).

The in-person Conference in Vienna, taking place at a critical time as the international community strives to recover from what has been a devastating pandemic, will allow parliamentary leaders to come together, identify lasting solutions and make a parliamentary contribution to global governance.